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Projekts 29.11.2016. 

5.3.2/10 

Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības memoranda  

īstenošanas padomes sēdes protokols 

 

Protokols Nr. 10 
2016. gada 23. novembris 

Rīgā, Brīvības bulvārī 36, Zaļā zāle 

 

Sēdi vada: 

Mārtiņš Krieviņš – Valsts kancelejas direktors", Memoranda padomes vadītājs  

 

Sēdē piedalās padomes locekļi un to pārstāvji: 

1. Zaiga Pūce – Biedrība "Ascendum", Memoranda padomes vadītāja vietniece 

2. Uldis Dūmiņš – Biedrība "Latvijas Pilsoniskā alianse" 

3. Aigars Evardsons – Biedrība "Latvijas Juristu apvienība" 

4. Emīls Anškens – Biedrība "Latvijas Jaunatnes padome" 

5. Terezija Mackare – Biedrība "Rīgas aktīvo senioru alianse" 

6. Andris Gobiņš – Biedrība "Eiropas Kustība Latvijā" 

7. Āris Ādlers – Biedrība "Latvijas Lauku forums" 

8. Jana Muižniece – Labklājības ministrija 

9. Agnese Rācene-Krūmiņa – Tieslietu ministrija 

10. Pēteris Vilks – Pārresoru koordinācijas centrs 

11. Baiba Bāne – Finanšu ministrija 

12. Rinalds Muciņš – Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

13. Uldis Lielpēters – Kultūras ministrija 

 

Sēdē bez balsstiesībām piedalās: 

Nr. Uzvārds /Vārds Organizācija 

1. Ilze Jurča Korupcijas novēršanas un apkarošanas birojs 

2. Krista Baumane Biedrība "Sabiedriskās politikas centrs PROVIDUS" 

3. Līga Stafecka Biedrība "Sabiedriskās politikas centrs PROVIDUS" 

4. Andžela Sokolova  Latvijas Izglītības un zinātnes darbinieku arodbiedrība 

5. Ilze Trušinska Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

6. Jānis Tomels Biedrība "Latvijas Tirgotāju asociācija " 

7. Laura Bužinska Biedrība "Latvijas Jauno zinātnieku apvienība" 

8. Daiga Skvorcova Biedrība "Mērsraga Invalīdu Atbalsta Centrs" 

9. Jana Muižniece  Labklājības ministrija 

10. Airīna Dreimane Labklājības ministrija 

11. Jānis Ilsteris  Biedrība "Latvijas Prokuroru biedrība" 

12. Egils Rupeks Biedrība "Baltijas Franšīzes Fonds" 

13. Solvita Vēvere Kultūras ministrija 

14. Astra Kaļāne  Finanšu ministrija  

15. Solveiga Ozola Finanšu ministrija  
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16. Inta Sausā Sabiedrības integrācijas fonda sekretariāts 

17. Vita Dumpe Biedrība "Veselības projekti Latvijai" 

18. Jānis Danoss  Biedrība "Rīgas Vācbaltu Apvienība" 

19. Guntars Līcis Biedrība "Latvijas Preses izdevēju asociācija" 

20. Antra Altmane  Onkoloģisko pacientu atbalsta biedrība "Dzīvības koks" 

21. Sanda Cepurīte Nodibinājums "Centrs Dardedze" 

22. Maira Belova Biedrība "Latvijas Studentu apvienība" 

23. Rihards Bunka Biedrība "Latvijas Juristu apvienība" 

24. Jānis Novickis Biedrība "Latvijas Juristu apvienība" 

25. Astrīda Babāne Biedrība "Latvijas Juristu apvienība" 

26. Raivis Leimanis  

 

Biedrība "Īpašuma problēmu risināšanas aģentūra"/ "Latvijas 

nodokļu maksātāju tiesību asociācija" 

27. Inese Olafsone Latvijas Darba devēju konfederācija 

 

Protokolē:  

Zane Legzdiņa-Joja – Valsts kancelejas Valsts pārvaldes politikas departamenta konsultante  

 

Sēdi sāk: plkst.15:00.  

 

 

Sēdes darba kārtība: 

Nr.

p.k. 
Jautājums Ziņo/Uzaicināti 

1. Apstiprināt 26.10.2016. sēdes protokolu 

un 23.11.2016. sēdes darba kārtību 
Mārtiņš Krieviņš 

Valsts kancelejas direktors, Memoranda 

padomes vadītājs 

Jautājumi, kuros nepieciešams pieņemt Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta 

sadarbības memoranda īstenošanas padomes lēmumu 

2.  Par grozījumiem likumā "Par valsts 

sociālo apdrošināšanu" 
Zaiga Pūce 

Biedrība "Ascendum", Memoranda padomes 

vadītāja vietniece  

Astra Kaļāne 

Solveiga Ozola 

Finanšu ministrija  

3. Par NVO iespējām līdzdarboties 

sabiedriski konsultatīvajās padomēs  
Jānis Volberts 

Biedrība "Sabiedrība par atklātību – Delna"  

Krista Baumane 

Līga Stafecka 

Biedrība "Sabiedriskās politikas centrs 

PROVIDUS" 

Ilze Jurča 

Korupcijas novēršanas un apkarošanas birojs  

Informatīvie jautājumi 

4. Informācija par Ministru kabineta 

noteikumu projektu "Grozījumi Ministru 

kabineta 2014. gada 7. janvāra 

noteikumos Nr. 14 "Nevalstisko 

organizāciju un Ministru kabineta 

sadarbības memoranda īstenošanas 

padomes nolikums"" 

Zane Legzdiņa-Joja 

Valsts kanceleja 
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5. Dažādi: 

Nākamās sēdes datums, laiks, darba 

kārtība. 

Mārtiņš Krieviņš 

Valsts kancelejas direktors, Memoranda 

padomes vadītājs 

 

 

1. jautājums 

Apstiprināt 26.10.2016. sēdes protokolu un 23.11.2016. sēdes darba kārtību 

_____________________________________________________________________ 

Ziņo: M. Krieviņš 

Nolemts: apstiprināt 26.10.2016. Memoranda padomes sēdes protokolu, kā arī 23.11.2016. sēdes 

darba kārtību. 

 

 

2. jautājums 

Par grozījumiem likumā "Par valsts sociālo apdrošināšanu"  

_________________________________________________________________ 

Ziņo: Z. Pūce 

Izsakās: A. Kaļāne, B. Bāne, U. Dūmiņš, Ā. Ādlers, A. Evardsons, J. Muižniece, U. Lielpēters, 

S. Ozola, M. Krieviņš 

 

Z. Pūce vērš uzmanību, ka jautājums iepriekš netika skatīts Memorandā, un pauž nevalstisko 

organizāciju bažas par likuma piemērošanu un sekām, to skaitā, informējot par 220 nevalstisko 

organizāciju kopīgi sagatavoto un parakstīto nostājas vēstuli 

(http://www.nvo.lv/site/attachments/03/11/2016/1.7-86_VSAOI_vestule.pdf) par valsts sociālās 

apdrošināšanas maksājumu piemērošanu no minimālās algas, gadījumos, kad biedrība vai 

nodibinājums nodarbina darba ņēmēju nepilnu darba laiku. 

B. Bāne skaidro, ka likums ir pieņemts jau pagājušajā gadā un Finanšu ministrija uzskata, ka bažas 

par likuma piemērošanu rada, galvenokārt, informācijas trūkums, līdz ar to plānots veltīt resursus 

likuma skaidrošanai.  

A. Kaļāne iepazīstina ar FM sagatavoto prezentāciju, sniedzot detalizētu skaidrojumu par likuma 

piemērošanu.  

Z. Pūce aicina vairs nediskutēt par to, kāpēc jautājums netika risināts savlaicīgi, bet darīt visu 

iespējamo, lai atrastu labāko risinājumu.  

U. Dūmiņš vērš uzmanību uz to, ka nevalstiskās organizācijas netiks galā ar izmaiņām, kas izskatās 

pietiekami sarežģītas. Vērš uzmanību par administratīvā sloga pieaugumu darba devējiem likuma 

izmaiņu administrēšanā (to skaitā, nevalstiskajām organizācijām). 

A. Kaļāne vēlreiz uzsver, ka darba ņēmējs ir sociāli jāapdrošina un tas ir šī likuma mērķis, norādot, 

ka sociālā apdrošināšana ir nepieciešama ikvienam neatkarīgi no nozares. 

Ā. Ādlers norāda, ka darbs NVO ir atšķirīgs no citām nozarēm, jo īpaši izceļot nevalstisko 

organizāciju veiktās darbības nozīmību lauku reģionos un sociālajā jomā. Vienlaikus vērš 

uzmanību, ka nevalstiskajām organizācijām nav pieejams tāds finansējums kā komersantiem.  

A. Evardsons informē, ka biedrība "Latvijas Juristu apvienība" ir veikusi izpēti un secinājusi, ka ir 

noteiktas profesijas, kuras šis jautājums būtiski skars, proti, iespējama šo cilvēku atlaišana. Vēlas 

precizēt par ietekmi uz valsts budžetu. 

A. Kaļāne norāda, ka ietekme ir norādīta likuma anotācijā.  

B. Bāne papildina, ka likuma ietekme uz valsts budžetu ir pozitīva, vienlaikus informē, ka šobrīd 

nav indikāciju, ka varētu notiks masveida darbinieku atlaišana. Vēlreiz vērš uzmanību, ka šis likums 

nav par papildus līdzekļu iekasēšanu valsts budžetā, bet par sociālās aizsardzības nodrošināšanu 

ikvienam strādājošajam.  

J. Muižniece papildinot iepriekš paustos viedokļus, arī aicina domāt par cilvēku nākotnē, aizsargāt 

cilvēka pamatvajadzību nodrošināšanu.   

U. Lielpēters vēlas precizēt datus par nevalstisko organizāciju ieguvumiem.  

http://www.nvo.lv/site/attachments/03/11/2016/1.7-86_VSAOI_vestule.pdf
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A. Kaļāne norāda, ka iekasētie līdzekļi nonāks speciālajā (sociālajā) budžetā, kas tiek izlietots 

pabalstu un pensiju izmaksām.  

S. Ozola iepazīstina par Eiropas Savienības stukturālo fondu izmaksu attiecināmību, norādot, ka 

darba algas, terminētie līgumi, uzņēmumu līgumi projektu ietvaros ir attiecināmās izmaksas.   

U. Dūmiņš jautā par Eiropas Komisijas projektiem un vērš uzmanību projektu īstenošanas 

apdraudējumam.  

Z. Pūce vērš uzmanību, ka nevalstiskās organizācijas savā darbībā izmanto finanšu līdzekļus no 

dažādiem avotiem, līdz ar to jautā, vai plānots veikt grozījumus visos saistītajos normatīvajos aktos, 

kā arī vērš uzmanību uz Latvijas valsts budžeta finansētās programmas "NVO fonds" projektu 

konkursa ietvaros noteiktajam administratīvo izmaksu apmēram. 

S. Ozola aicina vērsties pie Centrālās finanšu un līgumu aģentūras, lūdzot skaidrojumu par 

attiecināmajām izmaksām, ja tas ir nepieciešams.   

Ā. Ādlers vēlreiz norāda, ka pastāv risks, ka tiks atlaisti darbinieki, kas jau tā saņem minimālu 

atalgojumu. 

A. Gobiņš un Z. Pūce pauž NVO priekšlikumus: 

1) Ierosināt 20.
3
 panta trīspadsmito daļu izteikt šādā redakcijā:  

„(13) Šajā pantā noteikto obligāto iemaksu objektu nepiemēro sezonas laukstrādnieku 

ienākuma nodokļa maksātājiem, iekšzemes darba ņēmējam pie darba devēja ārvalstnieka 

un ārvalstu darba ņēmējam pie darba devēja ārvalstnieka, kā arī darba ņēmējiem pie darba 

devēja biedrības vai nodibinājuma; 

2) Aicināt ministrijas, izstrādājot tiesību aktu projektus, apzināt plānotā regulējuma ietekmi uz 

nevalstiskajām organizācijām un iekļaut tiesību aktu anotācijās izvērtējumu par plānoto 

izmaiņu ietekmi uz nevalstisko sektoru. 

3) Uzdot Finanšu ministrijai un Labklājības ministrijai kopīgi sagatavot apkopojumu tieši par 

nevalstisko sektoru par šādiem jautājumiem - cik darbinieki strādā nevalstiskajās 

organizācijās, cik liela daļa ir nepilnā slodzē, cik no daļslodzes darbiniekiem ir vēl kāds cits 

darbs?  Cik daudz organizācijas iegūst finanšu līdzekļus caur fondiem, kur vienīgā noteiktā 

līguma forma ir darba līgumi. Kā arī uzskaitīt apzinātās iespējas nevalstiskajām 

organizācijām iegūt papildus finansējumu, lai segtu jauno nodokļu likmi. 

M. Krieviņš aicina nevalstiskās organizācijas aizstāvēt savu priekšlikumu Saeimā, īpaši akcentējot 

situāciju reģionos.  

B. Bāne vērš uzmanību uz Saeimas veidoto Sociālo un darba lietu komisijas darba grupu, aicinot 

tās ietvaros risināt iepriekš apspriesto problemātiku. 

 

Nolemts:  
1. Memoranda padome balsojot (8 par, 5 atturas) nolemj nevalstisko organizāciju 

priekšlikumu likumā "Par valsts sociālo apdrošināšanu" nosūtīt Saeimas Sociālo un darba 

lietu komisijas darba grupai. 

2. Aicināt ministrijas, izstrādājot tiesību aktu projektus, apzināt plānotā regulējuma ietekmi uz 

nevalstiskajām organizācijām un iekļaut tiesību aktu anotācijās izvērtējumu par plānoto 

izmaiņu ietekmi uz nevalstisko sektoru.  

3. Aicināt Finanšu ministriju, Labklājības ministriju un Valsts ieņēmumu dienestu kopīgi fiksēt 

situāciju 1.ceturksnī un Memoranda padomes sēdē maijā/ jūnijā noziņot par situāciju pēc 

2017. gada 1. janvāra.  

4. Memoranda padomes sekretariātam izsūtīt visām Memorandu parakstījušajām 

organizācijām Finanšu ministrijas sagatavoto prezentāciju.  

 

Finanšu ministrijas prezentācija pieejama MK tīmekļa vietnē: 

http://www.mk.gov.lv/sites/default/files/editor/memoranda_sadarbibas_padome_003.pdf  

 

 

 

http://www.mk.gov.lv/sites/default/files/editor/memoranda_sadarbibas_padome_003.pdf
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3. jautājums 

Par NVO iespējām līdzdarboties sabiedriski konsultatīvajās padomēs 

_____________________________________________________________________ 

Ziņo: J. Volberts 

Izsakās: K. Baumane, I. Jurča, M. Krieviņš, A. Gobiņš, Ā. Ādlers, A. Evardsons, Z. Pūce 

 

J. Volberts informē par apsvērumiem, kāpēc Memoranda padomē esošās nevalstiskās organizācijas 

kopīgi ir lūgušas šo jautājumu iekļaut darba kārtībā, norādot, ka abas nevalstiskās organizācijas – 

biedrība "Sabiedrība par atklātību - Delna" un biedrība "Sabiedriskās politikas centrs PROVIDUS" 

pretkorupcijas jomā ir ilggadēju darbību un vērā ņemamu ekspertīzi pretkorupcijas jautājumos. 

K. Baumane pauž atbalstu J. Volberta viedoklim, pauž pateicību Memoranda padomei par 

jautājuma iekļaušanu Memoranda padomes darba kārtībā, vienlaikus vēršot uzmanību uz 

sabiedrības līdzdalības nozīmi šajā procesā.  

I. Jurča pauž viedokli par sadarbību, kurā ievēro noteiktus principus, norādot, ka pētījumā nav 

atspoguļots iestādes viedoklis.  Korupcijas novēršanas un apkarošanas birojs uzskata, ka pētījums ir 

jāatsauc, ko arī ir paudis publiski. Vienlaikus informē, ka sadarbība kopīgu projektu īstenošanā 

starp Korupcijas novēršanas un apkarošanas biroju un biedrību "Sabiedrība par atklātību – Delna" 

turpinās.  

A. Gobiņš vērš uzmanību, ka šis Memoranda padomes sēdes darba kārtībā iekļautais jautājums 

liecina par sliktu pārvaldību un aicina Korupcijas novēršanas un apkarošanas biroju atrisināt šo 

jautājumu, atjaunojot biedrības "Sabiedrība par atklātību - Delna" un biedrības "Sabiedriskās 

politikas centrs PROVIDUS" pārstāvju dalību Korupcijas novēršanas un apkarošanas biroja 

Sabiedriskajā konsultatīvajā padomē.  

Ā. Ādlers aicina veidot demokrātisku līdzdalības praksi, nodrošinot, ka iespējas līdzdarboties ir 

jebkurai organizācijai, pat tādai, kas izsaka kritiku par konkrētās institūcijas darbību.  

A. Evardsons pauž biedrības "Latvijas Juristu apvienība" viedokli, proti, Memoranda padome var 

tikai aicināt izvērtēt iespējas atjaunot Korupcijas novēršanas un apkarošanas biroja Sabiedriskās 

konsultatīvās padomes sastāvā biedrību "Sabiedrība par atklātību - Delna" un biedrību 

"Sabiedriskās politikas centrs PROVIDUS".  

Z. Pūce pauž atbalstu Ā. Ādlera izteiktajam viedoklim, norādot, ka sabiedrībai ir jābūt pārstāvētai 

sabiedriski konsultatīvajās padomēs, un vērš uzmanību uz to, ka minētās divas organizācijas ir 

vienīgās korupcijas jomā pārstāvētās nevalstiskās organizācijas Latvijā, tāpēc aicina balsot PAR šo 

organizāciju atjaunošanu konsultatīvajā padomē.   

 

Nolemts: 
1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju par nevalstisko organizāciju iespējām līdzdarboties 

sabiedriski konsultatīvajās padomēs.  

2. Aicināt visas valsts pārvaldes iestādes savas kompetences ietvaros nodrošināt, lai netiktu 

ierobežotas nevalstisko organizāciju iespējas līdzdarboties sabiedriski konsultatīvajās 

padomēs arī gadījumos, ja tās ir kritiskas par kādas iestādes darbu vai kādu tās lēmumu. 

3. Memoranda padome balsojot (11 par, 3 atturas) aicina Korupcijas novēršanas un 

apkarošanas biroju izvērtēt iespējas atjaunot Korupcijas novēršanas un apkarošanas biroja 

Sabiedriskās konsultatīvās padomes sastāvā biedrību "Sabiedrība par atklātību - Delna" un 

biedrību "Sabiedriskās politikas centrs PROVIDUS". 

 

 

4. jautājums  

Informācija par Ministru kabineta noteikumu projektu "Grozījumi Ministru kabineta 2014. gada 

7. janvāra noteikumos Nr. 14 "Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības 

memoranda īstenošanas padomes nolikums"" 

_____________________________________________________________________ 

Ziņo: Z. Legzdiņa-Joja 
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Izsakās: M. Krieviņš 

 

Z. Legzdiņa-Joja iepazīstina Memoranda padomes locekļus ar Memoranda padomes nolikuma 

grozījumu būtību, vienlaikus informējot arī par turpmāko projekta virzību, proti, nepieciešamību 

līdz 28.12.2016. pieņemt lēmumu Ministru kabinetā par noteikumu projekta apstiprināšanu.  

M. Krieviņš aicina visas ieinteresētās puses, jo īpaši nevalstiskās organizācijas, sniegt atzinumus 

par noteikumu projektu.  

 

Nolemts:  

1) Pieņemt zināšanai Z.Legzdiņas-Jojas sniegto informāciju un atbalstīt Ministru kabineta 

noteikumu projekta "Grozījumi Ministru kabineta 2014. gada 7. janvāra noteikumos Nr. 14 

"Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības memoranda īstenošanas padomes 

nolikums"" izsludināšanu 24.11.2016. Valsts sekretāru sanāksmē. 

 

Valsts kancelejas prezentācija pieejama MK tīmekļa vietnē: 

http://www.mk.gov.lv/sites/default/files/editor/memo_nolikuma_grozijumi.pdf. Ministru kabineta 

noteikumu projekts 2016. gada 24. novembrī izsludināts Valsts sekretāru sanāksmē un pieejams 

MK tīmekļa vietnei: http://tap.mk.gov.lv/mk/tap/?pid=40404997, gala termiņš atzinumu sniegšanai 

12.12.2016.  

 

 

 

5.Dažādi  

_____________________________________________________________________ 

Ziņo: M. Krieviņš 

 

Nākamās sēdes datums, laiks, darba kārtība. 

 

Nolemts: nākamo Memoranda padomes sēdi rīkot 30.11.2016. plkst.11:00 

 

 

Memoranda padomes sēdes videoieraksts apskatāms šeit: 

http://www.mk.gov.lv/lv/aktuali/tiesraides/videoarhivs/?v=d5dd3kvt vai 

https://www.youtube.com/watch?v=6ZUjE57UlhA  

 

 

Sēdi slēdz: plkst. 16:46 

 

 

Sēdi vada: M.Krieviņš 

 

 

 

Protokolē:  Z. Legzdiņa-Joja 

http://www.mk.gov.lv/sites/default/files/editor/memo_nolikuma_grozijumi.pdf
http://tap.mk.gov.lv/mk/tap/?pid=40404997
http://www.mk.gov.lv/lv/aktuali/tiesraides/videoarhivs/?v=d5dd3kvt
https://www.youtube.com/watch?v=6ZUjE57UlhA

